



QK2037700

理论 月刊

THEORY MONTHLY

全国中文核心期刊

CSSCI 扩展版来源期刊

“中国人文社会科学综合评价AMI”核心期刊



7

2020年

总第463期

专稿

5· 国家治理体系和治理能力现代化的纲领性文献

——纪念邓小平《党和国家领导制度的改革》发表40周年

胡 伟

马克思主义理论与现实

13· 全球化时代的正义之思：从马克思的观点看

王莹莹 张晓东

21· 文化反恐的自治逻辑与建设机制研究

张红涛

政治理论与公共治理

31· 新乡贤参与脱贫攻坚协商民主的作用及优势探赜

——基于精准扶贫与精准脱贫的经验逻辑

陶 磊

38· 结构张力与理性行动：地方政府社会组织登记管理制度改革的困境解析

任彬彬

· 新自由主义的体系性危机与全球化转向· 专题主持人：宋朝龙

48· 金融资本的寄生性积累与世界乱局的根源

宋朝龙 张习康

57· 全球化大变局下拉美新自由主义实践的回顾与反思

王森焱 张 嫻

65· 中国崛起对新时代再全球化的意义刍议

王旭琰

经济与管理

74·数字货币对我国金融监管挑战及应对研究

——以Libra为例

刘宸希 李 艳

82·中美天然气安全比较:基于非常规天然气开发视角 黎江峰 吴巧生 薛双娇 周 娜

文化产业研究(栏目协办:华中师范大学国家文化产业研究中心)

本期主持人:詹一虹

90·城市韧性视角下城市文化空间参与城市危机应对的探索

詹一虹 龙 婷

100·丝绸之路跨国文化产业带的框架构想及路径选择

彭岚嘉 王万鹏

109·科技提升我国文化传播力研究

谈国新

社会与法治

117·迈向共享治理:新时代社区教育创新实践与发展路向

陈荣卓 刘亚楠

127·基层社区在突发事件防范与应对中的角色定位及能力建设研究

李雪琴

133·环境犯罪治理中刑事和解扩张适用及法律规制

刘 蕊

人文新论

144·中国优秀传统文化自生长特性析论

陈俊秀

153·游戏促进幼儿自我观发展的逻辑

李小花 曹中平

5. Programmatic Documents on the Modernization of China's System and Capability for Governance
—Commemorating the 40th Anniversary of the Publication of Deng Xiaoping's "On the Reform of the System of Party and State Leadership" Hu Wei
13. Karl Marx and Global Justice: A Tentative Synthesis Wang Yingying et al.
21. Research on the Self-consistent Logic and Construction Mechanism of Cultural Anti-terrorism
..... Zhang Hongtao
31. Exploration of the Role and Advantages of New Rural Sage's Participation in Poverty Elimination and Consultative Democracy Tao Lei
38. Structural Tension and Rational Action: An Analysis of the Predicament of the Reform of Social Organization Registration Management System of Local Government Ren Binbin
48. The Parasitic Accumulation of Financial Capital and the Origin of the World Disorder
..... Song Chaolong et al.
57. Review and Reflection on the Practice of Latin American Neoliberalism under the Great Changes of Globalization Wang Senyao et al.
65. On the Significance of China's Rise in the New Era of Re-globalization Wang Xuyan
74. Digital currency challenges and Solutions to China's Financial regulation
—Take Libra for example Liu Chenxi et al.
82. The Comparison in Security of Natural Gas between China and America: A Study from the Perspective of Unconventional Natural Gas Development Li Jiangfeng et al.
90. Exploration of Urban Cultural Space's Participation in Urban Crisis Response from the Perspective of Urban Toughness Zhan Yihong
100. The Frame Conception and Route Choice of the Silk Road Transnational Cultural Industry Belt
..... Peng Lanjia et al.
109. Research on the Influence of Science and Technology on the Promotion of Chinese Cultural Communication Tan Guoxin
117. Towards Sharing Governance: Innovative Practice and Development Trend of Community Education in the New Era Chen Rongzhuo et al.
127. Research on the Role Positioning and Capacity Building of Grassroots Communities in the Prevention and Response to Emergencies Li Xueqin
133. The Application and Legal Regulation of Criminal Reconciliation in the Governing of Environmental Crime Liu Rui
144. Analysis on the Self-growth Characteristics of Chinese Excellent Traditional Culture
..... Chen Junxiu
153. The Logic of Play in Promoting the Development of Infants' Self-Concept Li Xiaohua et al.

【敬告作者】本刊不以任何形式收取版面费。

【版权声明】为适应我国信息化建设,扩大本刊及作者知识信息交流渠道,本刊已被国内外文献索引、文摘和全文数据库收录,作者向本刊投稿即被视为同意文章被收录。如作者不同意文章被收录,请在来稿时向本刊声明,本刊将进行适当处理。



THEORY MONTHLY

主管单位：湖北省社会科学界联合会
主办单位：湖北省社会科学界联合会
出版：湖北社会科学杂志社
编辑：《理论月刊》编辑部



扫一扫，关注我们

投稿邮箱：LLYK1@sina.com
投稿电话：027-86776328
咨询电话：027-86776318，027-86776338
国内发行：武汉市邮政局
国内订阅：全国各地邮局（所）
国外总发行：中国国际图书贸易总公司（北京399信箱）
国外发行代号：4919M
刊号：ISSN1004-0544
CN42-1286/C

邮发代号：38-176
广告经营许可证：武工商广字05-59
印刷：武汉鑫佳捷印务有限公司
网址：<http://www.hbskw.com>
办公地址：武汉市东湖路165号湖北省社会科学院5楼
邮政编码：430077
ISSN 1004-0544
出版日期：每月10日
定价：12.00元



9 771004 054207

07>